
Protokół Nr XXXIX/2021 
z obrad sesji Rady Miejskiej Sędziszów 

z dnia 26 listopada 2021 roku 
 

Otwarcia obrad sesji zdalnej dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Sędziszów Adam Mysiara. 

Ad. 2 
Na podstawie listy obecności stwierdził, iż obecnych jest 14 radnych, sesja jest władna do 
podejmowania prawomocnych uchwał i decyzji.  
 
Ad. 3 
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Jana Wiencka – wyraził zgodę. 
 
Głosowanie: 13 głosów ZA, 1 głos wstrzymujący się.  

Ad. 4 
Pan Przewodniczący zapytał radnych czy są wnioski do porządku obrad. 

Radny R. Dębicki: 
Złożyłem na ręce Przewodniczącego 2 wnioski. Pierwszy w sprawie rozpatrzenia petycji p. Damiana 
W. dotyczący placu zabaw. Drugi wniosek w imieniu 2 klubów w sprawie regulacji diet 
przysługujących radnym.  
Pan Przewodniczący: 
Kto jest za wprowadzeniem tych wniosków do porządku obrad? 
Głosowanie: 14 głosów ZA. 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
6. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza za okres od ostatniej sesji. 
7. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca oświadczeń majątkowych Radnych. 
8. Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Sędziszowa.  
9. Uchwała w sprawie wysokości diet przysługującym radnym. 
10. Podjęcie uchwał w sprawie określenia stawek podatków i opłat lokalnych dla Gminy 

Sędziszów na 2022 rok:  

- od nieruchomości, 
- rolny. 

11. Uchwała w sprawie uznania za bezzasadne wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
12. Uchwała w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty oraz określenia stawki opłaty podwyższonej.  
13. Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej nr XXXVIII/335/2021 Rady Miejskiej 

Sędziszów z dnia 28 października 2021 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu Targowiska 
Miejskiego w Sędziszowie.  

14. Uchwała w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Sędziszów z organizacjami 
pożytku publicznego na 2022 rok.  

15. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej opłaty za 
wyżywienie dziecka w Żłobku Samorządowym „KRAINA MALUSZKA”, prowadzonym 
przez Gminę Sędziszów. 

16. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XIII/109/2019 Rady Miejskiej Sędziszów z dnia 
25 września 2019 r. w sprawie ustalenia statutu dla gminnej jednostki organizacyjnej 
Żłobek Samorządowy „KRAINA MALUSZKA”. 



17. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji Damiana W. 
18. Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2021 –  2032. 
19. Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Sędziszów na 2021 rok. 
20. Wolne wnioski i dyskusja. 
21. Zamknięcie obrad. 

 
Ad. 5 
Pan Przewodniczący zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
Brak uwag. 
Głosowanie: 14 głosów – ZA. 
 
Ad. 6 
Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym.   
Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do sprawozdania? 
Radny J. Wiencek: 
Panie Burmistrzu ja mam pytanie odnośnie Spółdzielni „SIM”. Czy jest już stworzony jakiś regulamin 
co do zgłoszeń? Czy są już przyjmowane wnioski na mieszkania? 
Pan Burmistrz: 
Na dzisiaj regulaminu nie ma. Z rozmów, które wcześniej prowadziliśmy ma być szkielet przyjętych 
zasad, a dopiero potem gminy do swoich warunków będą takie regulaminy opracowywać. Na dzisiaj 
tego nie ma. Formalnie nie ma procedury przyjmowania wniosków, ale jak ktoś jest zainteresowany, 
ktoś chce złożyć to przyjmujemy, deponujemy i one czekają na odpowiednią chwilę.  
Radny R. Dębicki: 
Panie Burmistrzu ja mam pytanie odnośnie tego programu „Czyste powietrze”. Chodzi o całą tą 
sytuację, która się skupia wokół wymiany tych piecy – kopciuchów na ogrzewanie ekologiczne. Czy 
wiadomo już jakie będą dotacje na przyszły rok? Te informacje, które są w mediach są dwuznaczne. 
Czy jest jakiś plan? Ustalona jest data do kiedy mamy zakończyć tą wymianę. Przez ile te dotacje będą? 
Czy one będą się zmniejszać czy będą się zwiększać? Czy w jakimś roku one wygasną? W tym 
momencie one są do końca roku. To jest bardzo duży wydatek. Wymiana pieca to jest w tej chwili około 
20.000 zł. Dotacja pokrywa około 3.000 zł. To jest bardzo duża różnica. Chodzi mi o to, że ludzie 
mogliby się do tego przygotować tylko musieliby wiedzieć, jak to będzie w czasie wyglądało. Pan pisze, 
że będzie 200 sztuk broszur informujących. Jak Pan planuje to rozmieścić? Pytam, bo trzeba tych ludzi 
poinformować, żeby zdążyli się przygotować, zgromadzić pieniądze. Uważam, że powinniśmy 
stymulować te zadania. Czy związek miast, powiatów prowadzi takie działania, żeby te dotacje były 
bardziej obszerne, skuteczne. Czy my byśmy mogli coś zrobić?  
Pan Burmistrz: 
Po tej wypowiedzi pana radnego, myślę, że poproszę wydział merytoryczny, żeby na miarę tej wiedzy, 
którą na dziś posiadamy i tych przewidywań rządowych o opracowanie takiej informacji. Będziemy się 
starali przygotować setki takich informacji, żeby dotrzeć z tym jak najdalej. 
Radny R. Dębicki: 
A czy wiadomo jaka będzie dotacja na przyszły rok?  
Pan Burmistrz: 
Nie potrafię w tej chwili odpowiedzieć dokładnie.  
Pani Sekretarz: 
Pani Marta Hajdas, która odpowiada za ten program za minutę będzie. 
Pan Burmistrz: 
Myślę, że w wolnych wnioskach udzieli odpowiedzi.  
Radny W. Tabor: 
Panie Burmistrzu chodzi o ten zakupiony ciągnik. W co ma być dodatkowo wyposażony?  
Pan Burmistrz: 
Na pewno ładowacz przedni i wszelkie dodatkowe rzeczy do pracy przedniej, np. oświetlenie itd.. 
Głównie to ma być łyżka. Ma być uniwersalny. Główne jego zastosowanie to ma być przemieszczanie 
osadu na oczyszczalni ścieków. Tak mamy podpisaną umowę z gminą Słupia.  
Radny A. Stępień: 



Panie Burmistrzu chciałbym zapytać o ten plan urządzania lasu. Jest podanych kilka sołectw, ale 
Zielonki nie są ujęte?  
Pan Burmistrz: 
Na razie do wyłożenia przesłali nam te, które tutaj podałem. Tak mi wydział przekazał. W wolnych 
wnioskach odpowiemy. 
Radny J. Jaworski: 
Panie Burmistrzu, w SCK było przedstawienie dla szkół nr 1 i 2 oraz dla przedszkolaków. Czy nie 
byłoby sensowne ujęcie też szkół fundacyjnych? Sala jest dość obszerna i myślę, że wszyscy by się 
pomieścili.  
Pan Burmistrz: 
Trafny wniosek. My musimy przeznaczyć odpowiednią ilość środków przeznaczyć na te działania. 
Myślę, że następnym razem tak będzie zrobione.  
Radny J. Jaworski: 
Zbiórka odpadów tych wielkogabarytowych i odpady zmieszane. W gminie Słupia, jak weszła ta ustawa 
to ktoś z urzędu jechał przed zbieraniem tych odpadów i mniej więcej kontrolował. Czy to nie było u 
nas sensowne tak robić? Jak jedziemy przez wieś to u jednego jest jeden kosz czarny, a u drugiego 3-4 
kosze, gdzie liczba mieszkańców jest podobna. 
Wystawiliśmy gabaryty, pełne lodówki, które stały przez całą noc i pół dnia. O godzinie 13 ktoś wszedł 
i zdemontował agregaty. Sąsiad pilnował, ja przechodziłem też pilnowałem. Nikt nic nie widział. Dziwię 
się dlaczego tego nie odbierają nawet jak jest trochę wybrakowane.  
Pan Burmistrz: 
Jest taki konkretny przepis, który mówi, że jest to traktowane jako elektrośmieci. Żeby wziąć śmieci to 
musi to być kompletne.  
Radny J. Jaworski: 
A jeśli chodzi o ten ciągnik? To była brana głównie cena czy przeznaczenie? Jeżeli cena to wypadałoby 
się zastanowić czy będzie on dobrej jakości.  
Pan Burmistrz: 
W specyfikacji są takie zapisy, które wymagają, żeby ten sprzęt naprawdę był dobry. Musi spełniać 
wszystkie wymagania. Ceny obecnie są wysokie. Po kolejnym przetargu okazuje się, że niższych nie 
uzyskamy.  
Radny J. Jaworski: 
Odnośnie cen za wodę i ścieki. Od 1 grudnia taryfy mają być zmienione. Niektóre wspólnoty rozliczają 
się ryczałtem. Z reguły rozliczają się co pół roku. Teraz będziemy musieli zrobić to w takiej formie na 
koniec listopada.  
Pan Burmistrz: 
Musicie z Zakładem Komunalnym domówić wszystko.  
Na pewno będziemy kontrolować podczas zbierania. Jestem przekonany, że to będzie uczciwie. 
Przyjeżdżają 3-4 samochody i ciężko będzie, żeby za każdym był któryś pracownik. Będziemy 
kontrolować wyrywkowo.  
Radny J. Jaworski: 
Wystarczą, ze przejadą raz na jakiś czas. 
Pan Burmistrz: 
Tak będziemy robić.  
Radny W. Tabor: 
Panie Burmistrzu chodzi mi o tą cenę wody. Czy ta cena będzie właściwa odliczana od stycznia? 
Pan Burmistrz: 
Od 1 grudnia. 
Radny. W. Tabor: 
Rozumiem. Za zużytą wodę od 1 grudnia. Nie wstecz? 
Pan Burmistrz: 
Nie da się wstecz. 
Radny K. Prusek: 
Panie Burmistrzu, słyszymy, że od stycznia śmieci będą odbierane w tonażu. Jeżeli pogoda pozwoli to 
można na sołectwach zorganizować zbieranie, sprzątanie. Na wiosnę tyle śmieci by nie było. Ja jako 
sołtys deklaruję się. Sądzę, ze sporo tak sołtysów zrobi. 



Pan Burmistrz: 
Bardzo dziękujemy. Będziemy wnosić do sołtysów. Tak samo robiliśmy z tymi wielkogabarytowymi. 
Ile możliwe, żeby wystawić teraz.  
Radny S. Fira: 
Panie Burmistrzu, jak dotrzeć do tych, którzy przyjeżdżają na weekendy. Gabaryty stoją po 2 tygodnie, 
a one będą zbierane pod koniec miesiąca. Od stycznia będą zbierane tonażem, a wiadomo deszcz itd. i 
gabaryty robią się cięższe.  
Pan Burmistrz: 
A był termin odbioru? 
Radny S. Fira: 
Jeszcze nie. Ale stoją już 2 tygodnie. Chodzi mi o odbiór po nowym roku. 
Pan Burmistrz: 
To musimy to wypracować. To jest trudny temat, na który da się odpowiedzieć tak bezpośrednio. Czy 
wcześniej informować, żeby letnicy wiedzieli i mogli wystawiać te gabarytowe w terminie. Trzeba to 
opracować.  
Ad. 7 
Pan Przewodniczący przedstawił informację dotyczącą oświadczeń majątkowych Radnych. 
Ad. 8 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 
Sędziszowa. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 13 głosów ZA     XXXIX/340/2021 
  1 głos wstrzymujący się 
Ad. 9  
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie wysokości diet przysługującym radnym. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 13 głosów ZA     XXXIX/341/2021 
  1 głos PRZECIW    
 
Ad. 10 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia stawki podatku od 
nieruchomości.  
Brak pytań. 
Głosowanie: 13 głosów ZA     XXXIX/342/2021 
  1 głos PRZECIW 
 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
stanowiącej podstawę do ustalenia podatku rolnego. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 13 głosów ZA     XXXIX/343/2021 
  1 głos PRZECIW 
 
Pan Przewodniczący zarządził przerwę do godz. 10:30 
Po przerwie stawili się jak dotychczas. 
 
Ad. 11 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie uznania za bezzasadne wezwania do 
usunięcia naruszenia prawa. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 14 głosów ZA     XXXIX/344/2021 
 
Ad. 12 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty oraz określenia stawki opłaty 
podwyższonej. 



Brak pytań. 
Głosowanie: 14 głosów ZA     XXXIX/345/2021 
Ad. 13 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej nr 
XXXVIII/335/2021 Rady Miejskiej Sędziszów z dnia 28 października 2021 r. w sprawie uchwalenia 
Regulaminu Targowiska Miejskiego w Sędziszowie. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 14 głosów ZA     XXXIX/346/2021 
Ad. 14  
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy 
Sędziszów z organizacjami pożytku publicznego na 2022 rok. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 14 głosów ZA     XXXIX/347/2021 
Ad. 15  
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz 
maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku Samorządowym „KRAINA MALUSZKA”, 
prowadzonym przez Gminę Sędziszów. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 13 głosów ZA     XXXIX/348/2021 
  1 głos PRZECIW 
Ad. 16  
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIII/109/2019 Rady 
Miejskiej Sędziszów z dnia 25 września 2019 r. w sprawie ustalenia statutu dla gminnej jednostki 
organizacyjnej Żłobek Samorządowy „KRAINA MALUSZKA”. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 14 głosów ZA     XXXIX/349/2021 
Ad. 17 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Damiana W.  
Brak pytań. 
Głosowanie: 14 głosów ZA     XXXIX/350/2021 
Ad. 18 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w WPF na lata 2021 –  2032. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 14 głosów ZA     XXXIX/351/2021 
Ad. 19  
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Sędziszów na 2021 rok. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 14 głosów ZA     XXXIX/352/2021 
Ad. 20 
Wolne wnioski i dyskusja. 
Pan Przewodniczący odczytał informację inwentaryzacyjną mienia komunalnego gminy Sędziszów.  
Radny W. Tabor: 
Panie Burmistrzu mam prośbę, żeby skierować pismo do Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie 
poprawy bezpieczeństwa na skrzyżowaniu wokół domu weselnego. Jest to skrzyżowanie drogi 
powiatowej z drogą gminną w kierunku do lasu. Nie ma tam widoczności.  
Radny K. Prusek: 
Panie Burmistrzu, było wystosowane pismo do Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie utwardzenia 
poboczy od Sędziszowa przez Swaryszów, aż do Przełaja. Miało to być zrobione wiosną, jest jesień, 
znowu przyjdzie zima i znów będą wypadki, bo są ubytki w poboczu.  
Chciałbym się również przypomnieć w miejscowości Wydanka o wycięcie tych akacji. Do tej pory są 
niewycięte. 
Chciałbym się zapytać lub umówić się na rozmowę z właścicielami aptek, czy nie byłoby możliwe 
wprowadzić dyżurów całonocnych to np. weekendowych. Najbliżej otwarta apteka jest w Jędrzejowie, 
Miechowie. Jest to utrudnienie dla naszych mieszkańców z naszej gminy. Najgorzej jak jest sobota 
czy niedziela.  



Radny J. Jaworski: 
Panie Burmistrzu, Pani Sekretarz, tu na obwodnicy połatali pracownicy kierowani przez powiat. 
Zrobili to w deszcz, nie dziwię się, że zostało to wybite przez samochody. Po zimie będzie jeszcze 
większa. Tam jak się zjeżdża z obwodnicy w stronę ul. Przemysłowej. Tam jest dość duża dziura.  
A odnośnie tych gabarytów. Co zrobić z tymi lodówkami przy drogach, przy osiedlach? Tam są nie 
tylko lodówki, również sprzęty AGD. Czy my to zbierzemy na PSZOK i będziemy rozbierać? Czy 
wspólnota czy właściciel ma sam to zagospodarować? 
Radny A. Stępień: 
Panie Burmistrzu ja mam taką sprawę, w Zielonkach przy posesji nr 5 przy pasie drogowym rośnie duże 
drzewo i gałęzie sięgają rowów. Proszę o obcięcie tych gałęzi. To stwarza niebezpieczeństwo. To jest 
przy drodze powiatowej.  
Miały być zebrane pobocza, rów miał być wyczyszczony przy drodze na Piołunkę. Zima się zbliża. Na 
razie nie jest nic zrobione.  
Radny S. Fira: 
Chciałbym się dowiedzieć jak jest z pasami przy drogach gminnych i drogach powiatowych. Jeszcze 
trochę i na wsiach nie będzie można przejść poboczem tylko asfaltem. Jakie mogą być wyciągnięte 
konsekwencje z tego.  
Radny J. Wiencek: 
Panie Burmistrzu chciałem się przypomnieć o tych dwóch moich tematach, które zgłaszałem na 
poprzedniej sesji. Pierwszy temat to jest ta studnia wystająca na Skarpie.  
Drugi temat to to koszenie przed zimą.  
Mam prośbę. Gdyby było jeszcze w tym roku jakieś cięcie drzew to mieszkańcy bloku nr 7 na Skarpie 
prosili, żeby podciąć z tyłu za blokiem w stronę skarpy. Tam gałęzie wchodzą na balkony.  
Pan Przewodniczący: 
Mam prośbę do Pani Sekretarz jako radnej powiatowej. Są gdzie nie gdzie takie ubytki na drodze 
powiatowej od samych Pawłowic, Sosnowca przez ul. Sportową, Tarnawę, Gródek. Może udałoby się 
to załatać przed zimą.  
Pan Burmistrz: 
Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Szanowni Państwo. Jest już obecna pani Naczelnik Anna 
Grzybowska oraz pani Inspektor Marta Hajdas. Może rozpoczną od tych wyjaśnień, które były 
poruszane po sprawozdaniu.  
Pani Naczelnik A. Grzybowska: 
Jeśli chodzi odpowiedź dla radnego Andrzeja Stępnia. Ustawa o lasach reguluje sprawy projektu 
urządzenia lasu, które są sporządzane na okres 10 lat. Dla lasów, które nie stanowią własności Skarbu 
Państwa, które należą do osób fizycznych oraz wspólnot gruntowych. Są to prace wykonywane na 
zlecenie Starosty. Zadaniem gminy jest wyłożenie do publicznego wglądu na okres 60 dni w siedzibie 
Urzędu tych projektów uproszczonych planów oraz powiadomienie pisemnie właścicieli lasów z 
zaznaczeniem, że ten uproszczony plan będzie podstawą naliczenia podatku leśnego. Firma, która 
wykonała na zlecenie Starosty sporządziła uproszczone projekty planów urządzenia lasów, 
poinformowała nas, że prześle nam takie projekty do wyłożenia do wglądu. Otrzymaliśmy je 20 
października i obwieszczeniem Burmistrza Sędziszowa z dnia 03 listopada zostały one wyłożone do 
publicznego wglądu. Obowiązek ten wynika z ustawy. Musieliśmy w bardzo krótkim czasie 
przygotować zawiadomienia dla około 900 zainteresowanych osób. Oprócz tego sporządzone było 
obwieszczenie, które zostało opublikowane. Codzienne były niezliczone ilości telefonów, gdzie osoby 
dopytują o szczegóły sporządzenia tych planów. Nasi pracownicy nie mają takiej wiedzy, ponieważ 
opracowała to firma zewnętrzna na zlecenie Starosty, odsyłamy ich w związku z tym do 
opracowującego. Na dzień dzisiejszy wpłynęło do nas bezpośrednio 8 wniosków z uwagami i 
zastrzeżeniami, które sukcesywnie przekazujemy. Ponadto mamy informację, ze nasi mieszkańcy 
bezpośrednio przekazują takie uwagi do Starosty i do firmy, która to opracowała. Otrzymaliśmy 
uproszczone plany dla Białowieży, Wojciechowic, Krzelowa, Mstyczowa, Krzcięcic, Szałasu i Przełaja 
Czepieckiego. Jakby pan radny chciał szersze informacje czy dowiedzieć się odnośnie swojej 
miejscowości to takie pytania proszę kierować już do Starosty.  
Panie radny Jaworski, chciałabym się odnieść do pana słów, że na te spektakle ekologiczne, na które 
zaprosiliśmy firmę do przedstawienia spektakli ekologicznych, że powinniśmy zaprosić też innych 
uczestników. Przygotowaliśmy pisma podpisane przez panią Sekretarz, wystąpienia do wszystkich 



szkół. Pierwsi zostali poinformowani dyrektorzy naszych szkół. I od razu były uwagi, że z uwagi na 
Covid sugerowaliby, żeby jednak uczniowie z różnych szkół nie spotykali się wspólnie. Dlatego 
podjęliśmy decyzję, że będą to tylko uczniowie szkoły nr 1, szkoły nr 1 i przedszkola. Będziemy takie 
programy realizować, ponieważ musimy realizować takie działania edukacyjne. Nie było to celowe 
nasze zamierzenie tylko to co wynikało z sugestii dyrektorów szkół.  
Odnośnie kwestii gabarytów.  Firma z uwagi na ilości tych odpadów ma krótkie przesunięcia w 
odbiorach. Jesteśmy cały czas na telefonie. Wczoraj o godz. 18 przedstawiciel firmy poinformował 
mnie, że wszystkie gabaryty są odebrane. Nie odbiorą niekompletnych elektrośmieci. Niektóre gabaryty 
i elektrośmieci były wynoszone po terminie zbiórki. Firma powiedziała, że udostępni nam odczyty. 
Mieszkańcy tez powinni czuć się odpowiedzialni. Są tego niezmierne ilości. Ściągnęli samochody z 
innych terenów, które obsługują. Dzisiaj mają kolejne odbiory z terenów zamieszkałych, 
niezamieszkałych. Później by tego nie nadrobili. Bardzo prosimy o wyrozumiałość. Mamy pracownika 
na PSZOK-u tylko raz w tygodniu. Prosiłabym mieszkańców, którzy mają elektrośmieci, czy te odpady, 
które zostały, żeby w jakiś sposób je rozczłonowali na czynniki. I te czynniki nam dowieźli.  
Radny J. Jaworski: 
Ja rozumiem, ale kto teraz się zdecyduje zabrać to spod tych altan śmieciowych? 
Pani Naczelnik A. Grzybowska: 
Ja uważam, że właściciel.  
Radny J. Jaworski: 
Myśli pani, że właściciela się teraz znajdzie. Mogę powiedzieć, że tam jest jedna moja lodówka to ja ją 
mogę zabrać. Ale pozostałe nie wiem.  
Radny A. Stępień: 
W Zielonkach przy posesji nr 100 są 4 opony, jeszcze nie zabrane. Dzwoniłem do EKOM-u i 
powiedzieli, że wezmą.  
Pani Naczelnik A. Grzybowska: 
Może było więcej niż 4 opony? 
Radny A. Stępień: 
Nie, były tylko 4 opony.  
Pani Naczelnik A. Grzybowska: 
Sprawdzimy to.  
Radny J. Jaworski: 
Wczoraj jeździli, zbierali elektrośmieci, opony również zbierali. Zostało wszystko zabrane tak jak 
należy. Ja tą lodówkę zabiorę, rozczłonuję gdzieś. Wywiozę ją na działkę. Ale na tym osiedlu zostaną 
te lodówki.  
Pan Burmistrz: 
My jako gmina nie rozwiążemy wszystkich problemów ludzi. Wspólnoty będą tak jak indywidualne 
osoby, będą musiały sobie z tym poradzić.  
Bardzo prosimy jeśli chodzi o elektrośmieci, niekoniecznie wystawiać jak jest odbiór 
wielkogabarytowych. Na przyszłość to będzie szło w tonę. I będziemy musieli płacić. Przecież są zbiórki 
organizowane przez szkoły w Krzcięcicach, w Tarnawie, we Mstyczowie. Oni proszą o elektrośmieci, 
bo wtedy za to buduje się studnie w biednych krajach afrykańskich. Bardzo prosiłbym się tym 
zainteresować. Wszystko można przywieźć do takich miejsc jak jest organizowane. 
Radny J. Jaworski: 
Opony większe od traktora, od wozu, od samochodów większych. Czy można to odstawiać na PSZOK? 
Pani Naczelnik A. Grzybowska: 
Nie. 
Pan Burmistrz: 
To nie jest Zakład Usług Komunalnych. Ten od kogo się kupuje to on powinien wziąć to i zutylizować 
na wymianę. Jako Związek Ekologia na poziomie powiatu staramy się, tak jak rozwiązaliśmy problem 
folii rolniczych to być może uda się rozwiązać problem opon innych niż od samochodów osobowych. 
Nie chcę na dzisiaj deklarować na 100%.  
Pani Naczelnik A. Grzybowska: 
Chciałam jeszcze dodać, że na bieżąco odbierane są odpady wielkogabarytowe, elektrośmieci. Wczoraj 
był punkt selektywnej zbiórki. Cały czas te odpady są.  
Pani Burmistrz: 



Proszę pani Inspektor o udzielenie odpowiedzi radnemu Rafałowi Dębickiemu. 
Pani Inspektor M. Hajdas: 
Szanowni Państwo, Program „Czyste Powietrze” jest to program rządowy, który trwa od 2018 r. 
Zgodnie z wytycznymi tego programu ma potrwać do 2029 r. Przy czym umowy z mieszkańcami będą 
zawierane do 2027 r., bo po zawarciu umowy jest termin realizacji na każde przedsięwzięcie do 30 
miesięcy. Gmina Sędziszów 20 maja 2021 r. podpisała porozumienie z Wojewódzkim Funduszem na 
wszelkie dotacje z tego programu, więc są one uzależnione tylko i wyłącznie od Wojewódzkiego 
Funduszu. Gmina Sędziszów na to nie ma wpływu. Wszelkie zmiany, jeżeli tylko pojawiają się w 
regulaminie Programu „Czyste Powietrze”  to umieszczamy je w zakładce „Czyste Powietrze”, na naszej 
stronie internetowej. Staram się systematycznie wszystko tam umieszczać. Informuję na bieżąco 
mieszkańców, bo takie mamy wytyczne tego porozumienia. Wszelkie ulotki, broszury są narzucone 
przez to porozumienie.  
Od dnia 01 lipca 2023 r., nie wolno używać kotłów poza klasowych czyli tzw. kopciuchów.  
Od 01 lipca 2024 r., nie wolno używać kotłów posiadających 3 i 4 klasę, dlatego przyjmowane są te 
deklaracje, żeby rozeznać jakie źródła posiadają mieszkańcy i czym są opalane.  
Jeśli chodzi o rozdysponowanie ulotek to postaram się dotrzeć do każdego mieszkańca. I zgodnie z 
wytycznymi porozumienia Gmina może dystrybuować materiały informacyjne w dowolny sposób i tak 
też będę się starała dotrzeć do każdego mieszkańca. Pan Burmistrz na spotkaniach sołeckich informował 
o tym, że punkt konsultacyjny w Gminie jest utworzony. I również na każdej sesji jest informacja o tym. 
Będziemy się starać do każdego mieszkańca dotrzeć.  
Radny R. Dębicki: 
Pani Marto bardzo dziękuję za wyczerpującą odpowiedź w tej kwestii. Rozumiem, ze jest podpisane 
porozumienie z Wojewódzkim Funduszem i to on nich wypływa kwota tej dotacji. Rozumiem, ze ta 
kwota jest na dany rok? Czy ta kwota jest stała? 
Pani Inspektor M. Hajdas: 
Cały czas ta dotacja jest ta sama. Jeżeli będzie jakaś zmiana to na pewno zostaniemy o tym 
poinformowani.  
Radny R. Dębicki: 
Część mieszkańców jest przekonana, że te kwoty są na dany rok. Niektórzy czekają, że ta dotacja się 
zwiększy. I jak widać część mieszkańców jest niedoinformowana. 
Pani Inspektor M. Hajdas: 
Nie mamy takiej wiedzy.   
Radny R. Dębicki: 
Zmierzam do tego, żeby jakoś skuteczniej poinformować mieszkańców, że ta dotacja jest stała i na to 
wychodzi, że się nie zmieni.  
Wymiana tego pieca to jest koszt kilkunasty tysięcy złotych. Ta dotacja nawet jeżeli wynosi 30% to jest 
promil jeśli chodzi o ten wydatek. Miejmy świadomość, że w naszej Gminie są ludzie, którzy są dobrze 
sytuowani finansowo, ale są też tacy, którzy są średnio i źle. Co my zrobimy z tymi ludźmi, których nie 
będzie stać? Nie oczekuję tutaj odpowiedzi, bo wiem, że to jest trudny temat. Czy my mamy jakiś 
pomysł co my później zrobimy? Mam nadzieję, że nikt nie wpadnie na pomysł karania tych ludzi, bo za 
co my mamy ich karać? Za to, że ich nie stać? 
Pani Inspektor M. Hajdas: 
Różne gminy mają różne pomysły. Jeżeli Szanowna Rada się przychyli i uchwali jakiś program 
dotacyjny do tych kotłów.  
Radny R. Dębicki: 
Dlatego ja dzisiaj monitoruję ten temat, bo ta data wcale nie jest odległa. Uważam, że nie powinniśmy 
czekać, bo coś się może wydarzy, że jakiś Fundusz się tym zajmie. Uważam, że zaraz na początku 
przyszłego roku powinniśmy zorganizować jakieś spotkanie, zaprosić specjalistów. Zbliża nam się duży 
problem. To będzie duże wyzwane. Będziemy musieli sami jakieś środki na to przeznaczyć.  
Radny J. Strzelec: 
Czy ta dotacja będzie zależna od dochodów, od zamożności rodziny?  
Pani Inspektor M. Hajdas: 
Dotacja jest uzależniona od wysokości dochodów. Jeżeli te dochody nie przekraczają 1564 zł w 
gospodarstwie wieloosobowym i 2189 zł w gospodarstwie jednoosobowym to ta dotacja wynosi do 
60%. Jeżeli przekraczają to wynosi 30%.  



Oprócz źródeł ciepła można skorzystać z termomodernizacji, można zamontować kolektory słoneczne, 
fotowoltaikę, pompę ciepła.  
Radny R. Dębicki: 
Proszę Państwa, proszę zobaczyć jaki to jest brak logiki. Ktoś to zarabia mało dostanie 60% i tak 
naprawdę nie będzie go stać na tą wymianę, bo to i tak jest kropla w morzu.  
Bardzo dziękuję za wyczerpującą odpowiedź.  
Radny P. Jaros: 
Radny Rafał pytał się jak to sprawdzają. W Krakowie robią w ten sposób, że straż miejska monitoruje, 
drony krążą nad mieszkaniami i wyłapują procent dwutlenku węgla. I wtedy straż miejska pojawia się 
pod mieszkaniem i karzą tych ludzi mandatami.  
Radny R. Dębicki: 
U nas nie potrzeba dronów, bo wiadomo, że cała ulica albo pół wsi ma takie piece.  
Radny J. Wiencek: 
Myślę, że jakby Rada mogła się jakoś do tego przyczynić w jakimś stopniu finansowym to też powinna 
mieć trochę danych, np. ile taki kociołek kosztuje, ile będzie kosztował ten opał i wiele innych takich 
czynników. Dopiero wtedy można usiąść i porozmawiać w jakim kierunku można iść. Jaka to jest 
dotacja, ilu ludzi jest w tym progu, a ile w tym drugim progu. Gminy też nie będzie stać na to, żeby 
zorganizować jakiś program, który by w 50% jeszcze pomagał. W tej chwili jest to trudny temat. Trzeba 
spokojnie do tego podejść, żeby pomóc naszym mieszkańcom.  
Radny R. Dębicki: 
Wszyscy płacimy podatki. Za to odpowiedzialne jest państwo, mnóstwo instytucji, mnóstwo 
podmiotów, które powinny się do tego przyczynić. Nie od razu my. Jest też województwo, jest powiat. 
Szukajmy szerzej, szukajmy rozwiązań. I na tym się skupmy.  
Radny K. Prusek: 
Jeżeli mamy szukać szerzej. Były robione ankiety w sprawie gazyfikacji. Może coś w tym temacie 
poruszyć?  
Pan Burmistrz: 
Nie wchodząc w szczegóły. Wszystko wymaga głębokiej analizy finansowej i społecznej, jakie mamy 
możliwości, które były sugerowane. Myślę, że tą bazę danych będziemy w dużej części mieć po 30 
czerwca 2022 r., bo jest obowiązek spisania. Wtedy też prawdopodobnie będą nowe ceny tych 
kociołków. Myślę, że wtedy w połowie przyszłego roku zastanowimy się, zajmiemy się bardzo 
merytorycznie tym tematem.  
Szanowni Radni, Szanowni Państwo, nasz Urząd, wszyscy pracownicy są naprawdę osobami 
kompetentnymi. Na takich pracownikach można naprawdę się oprzeć, rozwiązując wielkie problemy 
Żeby tylko nam nie przeszkadzano, nie eliminowano dobrych projektów przez nas przygotowanych.  
Radny Wiktor Tabor: skierujemy pismo do Zarządu Dróg Powiatowych. Powtórzymy to wystąpienie.  
Radny Konrad Prusek: w tym roku tam gdzie jeszcze ZUK będzie miał moce przerobowe to będziemy 
gdzieś podcinać krzaki. Natomiast firmy nie będziemy brać. Tam gdzie będzie potrzeba podcinka 
specjalistycznym sprzętem to musimy poczekać na przyszły rok.  
Jak wyglądają dyżury aptek to decyduje Starostwo Powiatowe. Zgłosimy taki wniosek do Starostwa, 
chodzi o dyżury nocne i dyżury w niedzielę i święta.  
Radny Jarosław Jaworski: zgłosimy do Zarządu Dróg Powiatowych. 
Radny Andrzej Stępień: w tym roku nie będziemy już brać  specjalistycznej firmy. 
Radny Stanisław Fira: jeśli jest droga i ma pobocze to zmieściliśmy się w pasie geodezyjnym tej 
szerokości i tam do tego nie powinien nikt dojeżdżać. Były takie przypadki, właściciele natychmiast 
naprawiali i później nam o tym meldowali. Kilku sołtysów już zgłosiło takie przypadki i właściciele 
naprawiali takie ubytki. Jeżeli coś takiego jest to właściciele naprawiają albo zgłaszamy na policję, bo 
to jest niszczenie drogi publicznej, wewnętrznej czy innej. Najpierw patrzymy jaka szerokość Pasa, czy 
my się w tym wszystkim mieścimy, a później występujemy. A jak nie to postępowanie karne.  
Radny Jan Wiencek: temat tej wystającej studni rozeznamy dokładnie.  
W tym roku nie będzie już tam koszenia. Trzeba czekać na wiosnę. My bez uzgodnienia sami nie 
będziemy w to wchodzić.  
Odnośnie gałęzi przy bloku nr 7 na Skarpie. Jak będzie firma to wtedy przytnie.  



Szanowni Radni, tradycyjna Wigilia Gminna jest zaplanowana na 19 grudnia na godzinę 14:30 w 
Rynku. Szczególnie nam zależy, żeby samotne osoby przyszły, pośpiewamy kolędy, będzie coś na 
gorąco do zjedzenia, pyszne wigilijne dania.  
Wysoka Rado, bardzo dziękuję za trudną pracę, spory, ale wypracowanie różnych kompromisów w 
sprawie uchwalenia uchwał, które były dzisiaj. Sesja może wyglądać w normalny, merytoryczny 
sposób. Wysoka Rado i za to dzisiaj bardzo dziękujemy jako Urząd.  
Nasi krwiodawcy najlepsi w województwie świętokrzyskim. Bardzo dziękuję.  
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk: 
Panie Burmistrzu w sprawie kanalizacji na ul. Przemysłowej, czy ten temat będzie kontynuowany? Tam 
sporo domów powstało. 
Pan Burmistrz: 
Ten temat będzie kontynuowany z pieniędzy, które otrzymaliśmy na kanalizację. Musimy tylko 
rozpatrzyć czy ta kanalizacja to tylko tereny wiejskie, ale myślę, że nie tylko.  
Pan Przewodniczący: 
Proszę o zawarcie głosu pana Mieczysława Skórę.  
Pan Mieczysław Skóra: 
Dzień dobry. Na początku mojego wystąpienia, chcę wszystkich pozdrowić, Pana Burmistrza, 
Szanowną Radę i pozostałych państwa. Nazywam się Skóra Mieczysław, mieszkający we Mstyczowie, 
senior po 70-tce. Okręg Wyborczy nr 5 chce odwołania radnego z powodu chuligańskiego wybryku. 
Mianowicie uszkodzenia komina w budynku szkolnym Mstyczów. Po tym występie zauważono, że 
radny nie szanuje ludzi wyborczych tylko dba o pieniądze do swojej kieszeni. Mianowicie, gdyby 
wiedział, że Fundacja „Z Uśmiechem” rozpoczęła remont, a firma bojąc się, że złodzieje ukradną 
materiał, załączyła kamery. I pana radnego złapano. Pan radny chciał w to jeszcze wmieszać panią 
sołtys, jak również i palacza, co mu się nie udało. Pani sołtys byłą przesłuchiwana 2 razy przez policję. 
I były różne zeznania, były porównania. Fundacja „Z Uśmiechem” postąpiła niezgodnie z prawem, a 
mianowicie, najpierw złożyła wniosek na policję o ukaranie pana radnego, a później go wycofała. To 
jest niezgodne z prawem ze względu na to, że Fundacja „Z Uśmiechem” nie jest właścicielem tego 
budynku tylko jest dzierżawcą. A właścicielem tego budynku jest Gmina, rodzice, wieś Mstyczów, 
Przełaj, Czepiec, Białowieża. Teraz pani dyrektor z Fundacji „Z Uśmiechem” trochę jest głupio, że takie 
coś zrobiła. Ja poszedłem na policję. Policjanci mi orzekli, że mają związane ręce, gdyż Fundacja „Z 
Uśmiechem” wycofała tą sprawę. Oni powiedzieli, że jeżeli Fundacja „Z Uśmiechem” wycofuje sprawę 
to sprawa jest załatwiona. Ja proponuję, żeby pan Strzelec się wycofał z radnego. Wtedy będzie sprawa 
rozwiązana. Jeżeli się nie wycofuje to ja sprawę oddaję do prokuratury. Byłem już w Jędrzejowie. 
Prokuratura się zmieniła. Także nie będzie znajomości pani Adamczyk. Prokuratorem generalnym jest 
pani z Końskich. Także może to ułatwi sprawę. Nie chciałbym tu nikogo karać, bo nie sztuka wsadzić 
kogoś do „pudła” tylko musimy brać jakąś odpowiedzialność. Europejski kodeks praktyki 
administracyjnej, mówi, że radnego powinniśmy naśladować, to we wsi Mstyczów wszystkie kominy 
znikną. Kanclerz Austrii, podejrzany o korupcję, sam się podał do dymisji i wszystko jest w porządku.  
Nie patrzeć na to, że będą wybory. Brać kolejnego z listy. A panu podziękować, nastąpiło przemęczenie 
pana radnego fizyczne i umysłowe.  
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk: 
Przepraszam, przekracza pan limit czasowy wypowiedzi.  
Pan Mieczysław Skóra: 
Czyli dziękuje się już? 
Pan Przewodniczący: 
Tu nie chodzi o to, że się już dziękuje. Ja uprzedzałem, że mamy Statut Gminy, który obowiązuje 
każdego. Jest limit 5 minut. Proszę, jeszcze 2 minuty i dziękuję serdecznie.  
Pan Mieczysław Skóra: 
Jeżeli Rada nic z tym nie zrobi to oddaję sprawę do prokuratury. Wtedy i Rada będzie ruszana jak 
wybryk chuligański można było potraktować w ten sposób. Jak w szkole 2 uczniów posypało gazem 
pieprzowym to rodzice zostali ukarani. A tu jeżeli mamy naśladować dobre uczynki radnego to ten radny 
nie ma istnienia. To wszystko. Dziękuję.  
 
Ad. 21 



Po wyczerpaniu porządku obrad Pan Przewodniczący zamknął obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej 
Sędziszów.  
 
Na tym protokół zakończono.  
 
 
Protokołowała     Sekretarz     Przewodniczył  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 


